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REVISTA PRESEI 

 

 

 Preşedintele Iohannis are o nouă şedinţă cu premierul, guvernatorul BNR şi 

ministrul Finanţelor 

Preşedintele Klaus Iohannis va avea vineri, la ora 13,00, la Palatul Cotroceni, o 

nouă şedinţă privind evaluarea situaţiei economice în contextul crizei generate de 

epidemia de COVID-19 cu premierul Ludovic Orban, guvernatorul Băncii 

Naţionale a României, Mugur Isărescu, şi ministrul Finanţelor Publice, Florin Cîţu, 

a informat Administraţia Prezidenţială. 

 

Şeful statului a mai avut o întâlnire în acest format şi pe 8 mai, pentru evaluarea 

situaţiei economice în contextul crizei generate de epidemia de COVID-19. 

 

La finalul acesteia, Klaus Iohannis declara că este "clar" că deficitul bugetar al 

României va fi mai mare decât cel planificat şi va trebui finanţat. 

 

"Am discutat situaţia economică, situaţia bugetului, situaţia generală. Ne-am 

concentrat în această discuţie, în partea după introducere, pe două teme - prima 

fiind deficitul bugetar. Este clar că vom avea un deficit mai mare decât a fost iniţial 

(...), la începutul anului, planificat, iar acest deficit trebuie finanţat şi am avut o 

discuţie foarte bună pentru a vedea ce măsuri sunt fezabile, ce măsuri se impun 

pentru revigorarea economică. (...) Ceea ce ne dorim cu toţii este să avem o 

finanţare bună pentru deficit ca să nu fie nevoie de măsuri suplimentare de 

austeritate. Este nevoie de măsuri foarte coerente care ne permit să încurajăm 

această economie, care este în momentul de faţă într-o situaţie specială, într-o 

situaţie de criză", spunea, la acea dată, Iohannis.  

(Sursa: Agerpres) 
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 MFE: România poate absorbi bani europeni chiar de la începutul 

următorului exerciţiu financiar 

Guvernul României a aprobat în şedinţa de joi trei iniţiative legislative propuse de 

Ministerul Fondurilor Europene, care însumează alte 335 de milioane de euro 

pentru ajutorarea persoanelor defavorizate dar şi pentru pregătirea următorului 

exerciţiu financiar de şapte ani, potrivit unui comunicat al Ministerului Fondurilor 

Europene (MFE). 

 

Astfel, România poate fi pregătită să absoarbă cât mai repede o parte semnificativă 

din cei peste 30 de miliarde de euro negociaţi în această perioadă cu Comisia 

Europeană. 

 

"Ordonanţele adoptate în Guvern fac referire la: asigurarea unui stimulent financiar 

pentru 38.000 de asistenţi sociali, aşa cum primesc deja cadrele medicale implicate 

în lupta împotriva coronavirus, acordarea de pachete alimentare şi de igienă pentru 

1.188.000 de români aflaţi în situaţii defavorizate sau în risc de sărăcie, precum şi, 

în premieră absolută, asigurarea cadrului legislativ pentru pregătirea portofoliului 

de proiecte pentru următoarea perioadă de programare 2021-2027", se menţionează 

în comunicat. 

 

"Este pentru prima oară de când România gestionează fonduri europene când 

Guvernul nu numai că nu a pierdut startul în absorbţia eficientă a banilor, dar am 

pregătit cu 8 luni înainte de începerea următorului exerciţiu financiar cadrul prin 

care autorităţile locale pot pregăti deja portofoliul de proiecte de infrastructură 

pentru 2021-2027! Am pus la dispoziţie 100 de milioane de euro pentru pregătirea 

temeinică a proiectelor vitale precum regenerarea urbană care înseamnă spaţii verzi 

între blocuri şi refacerea centrelor istorice, pentru mobilitate, pentru specializare 

inteligentă şi, foarte important, pentru infrastructura rutieră judeţeană", a declarat 

ministrul Marcel Boloş la încheierea şedinţei de Guvern. 

 

Ordonanţa care prevede acordarea, începând cu 15 iunie, a 1.188.000 de pachete cu 

hrană şi cu produse de igienă prevede o noutate, şi anume includerea persoanelor 

stabilite în aşezările informale.  
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Astfel, distribuţia acestor produse se face de către Instituţia Prefectului cu ajutorul 

reprezentanţilor fiecărei unităţi administrativ teritoriale. 

 

"Cele 225 de milioane de euro alocate cumpărării pachetelor reprezintă totodată un 

sprijin pentru producătorii români de la care se vor achiziţiona 35,6 de tone de 

făină, 28,5 tone de mălai, 10,7 tone de conserve de vită, 6,2 tone de conserve de 

porc etc. În total, fiecare pachet alimentar conţine 38 de produse şi cel de igienă 

alte 6", se menţionează în comunicat. 

 

Al treilea act normativ propus de Ministerul Fondurilor Europene şi aprobat în 

şedinţa de Guvern de joi se adresează angajaţilor din centrele rezidenţiale pentru 

persoane vârstnice, copii şi pentru alte categorii vulnerabile, izolaţi preventiv la 

locul de muncă pe perioada stării de urgenţă. 

 

"Aşa cum angajaţii din sistemul sanitar primesc deja un stimulent financiar, normal 

este să primească şi cei 38.000 de asistenţi sociali care au avut grijă de cei mai 

vulnerabili dintre noi", a explicat ministrul Marcel Boloş. 

 

Cei 1.150 de lei brut se acordă o singură dată din fondul de salarii, ulterior fiind 

decontaţi din fonduri europene prin Programul Operaţional Capital Uman din care 

au fost alocate 10 milioane de euro. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 O schemă de ajutor de stat pentru marii consumatori de energie a fost 

reaprobată de Guvern după jumătate de an 

Guvernul a aprobat joi o ordonanţă de urgenţă privind o schemă de ajutor de stat 

pentru marii consumatori de energie, a anunțat ministrul Economiei Virgil 

Popescu. Această schemă de ajutor de stat a fost aprobată în decembrie 2019. 

Acum, Virgil Popescu spune că este o modificare a OUG 81/2019 care instituia 

acel ajutor. Potrivit unui comunicat al ministerului economiei, a fost nevoie de 

modificare pentru ca prevederile să fie în concordanță cu o decizie a Comisiei 

Europene din 8 mai 2020. 
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Mai exact, în decembrie, Guvernul a aprobat instituirea unei scheme de ajutor de 

stat pentru sprijinirea consumatorilor industriali de energie din 15 domenii prin 

intermediul certificatelor de emisii de CO2. Urmau ca aproximativ 170 companii 

din industria românească va primi ajutor de stat în valoare de 331 milioane euro 

timp de trei ani. 

 

Schema necesita aprobarea Comisiei Europene. Aprobarea a fost dată pe 8 mai 

2020, dar pentru un buget provizoriu de aproximativ 291 de milioane de euro, în 

perioada perioada 2019-2020. Potrivit Comisiei, vor beneficia de ajutor companiile 

active în România în sectoarele care se confruntă cu costurile semnificative ale 

electricităţii şi care sunt în mod special expuse la concurenţa internaţională. 

 

"Astăzi am aprobat o ordonanţă de urgenţă cu privire la susţinerea marilor 

consumatori de energie. Este vorba de modificarea ordonanţei 81 aprobată anul 

trecut în decembrie. O ordonanţă care permitea susţinerea a 15 ramuri din 

industrie. Repet, deci producătorii români care au angajaţi direct şi indirect peste 

100.000 de salariaţi, unde exista un risc foarte mare de relocare", a declarat 

ministrul Popescu. 

 

El a precizat că schema a fost transpusă din nou în ordonanţă de urgenţă, urmând 

să fie publicat caietul de sarcini şi ghidul solicitantului prin ordin al ministrului în 

termen de două zile de la publicarea în Monitorul Oficial a ordonanţei şi demararea 

procedurii de oferire a acestui ajutor de stat. 

"Practic, putem spune că am adus din nou competitivitate în industria românească. 

Am salvat câteva sute de locuri de muncă. Am salvat industria românească de o 

guvernare care nu a făcut decât să mărească preţul energiei electrice", a mai spus 

Virgil Popescu. 

 

Ce spune un comunicat al Ministerului Energiei? Aprobarea acestei ordonanțe 

vine în contextul în care, de la instituirea schemei de comercializare a certificatelor 

de emisii de gaze cu efect de seră, consumatorii finali de energie electrică din 

România s-au confruntat cu costuri în creștere ale consumului de energie electrică 

cauzat de transferul costului dioxidului de carbon în prețul electricității.  
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Consecințele acestor creșteri ale costurilor au fost resimțite în special de 

consumatorii industriali energointensivi, cărora le-a fost periclitată în mod 

semnificativ competitivitatea pe piața internă europeană și le-a fost afectată poziția 

pe piața concurențială mondială, riscul iminent fiind relocarea acestora. 

 

(...)Se implementează și la nivelul României o schemă de ajutor de stat sub formă 

de subvenție directă, pentru consumatorii electro-intensivi pentru compensarea 

costurilor cu emisiile de gaze, transferate în prețul electricității, după modelul 

aplicat în alte State Membre. 

 

Ca urmare a îndeplinirii procedurii de notificare și analizării de către Comisie a 

măsurii aprobată prin Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 81/2019, schema de 

ajutor de stat a fost autorizată de forul comunitar în data de 08.05.2020. Totodată, 

ulterior autorizării schemei de ajutor de stat de către Comisia Europeană a fost 

necesară modificarea OUG nr. 81/2019, astfel încât prevederile acesteia să fie în 

concordanță cu Decizia Comisiei Europene nr. C(2020) 3146 final din 8.05.2020. 

 

Măsurile propuse prin prezentul act normativ permit păstrarea competitivității 

firmelor din România în raport cu ceilalți competitori din spațiul european și din 

afara acestuia. Măsura contribuie astfel la menținerea competitivității produselor 

din sectoarele energointensive și permite păstrarea competitivității întreprinderilor 

atât în raport cu ceilalți competitori din afara spațiului european, care nu au 

instituit o schemă de comercializare ETS, cât și în raport cu ceilalți competitori din 

Statele Membre ale Uniunii Europene, care au acordat deja astfel de măsuri 

financiare marilor consumatori de energie. De asemenea, schema contribuie la 

prevenirea efectului social negativ provocat de restrângerea activității industriale 

din cauza pierderilor de competitivitate, în urma creșterii prețului energiei 

electrice, adică păstrarea celor aproximativ 200.000 de locuri de muncă directe si 

indirecte din industriile afectate. 

 

Totodată, se elimină riscul de relocare cu efect imediat în menținerea gradului de 

ocupare a forței de muncă, limitarea șomajului, păstrarea forței de muncă cu grad 

înalt de calificare în sectoarele industriale respective. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 MAE anunta ca romanii de la ferma din Germania si-au primit salariile iar 

acum sunt ajutati sa-si gaseasca alt job 

Romanii de la ferma din Bornheim, Germania, si-au primit salariile, anunta MAE, 

intr-un comunicat de presa, oamenii urmand sa fie ajutati de Asociatia Fermierilor 

Germani sa-si gaseasca un alt loc de munca in acelasi domeniu, fiind identifiicate 

deja 120 de astfel de job-uri disponibile. 

 

Romanii care munceau la ferma din Bornheim au reclamat, recent, ca nu si-au 

primit salariile, motiv pentru care ministrul Muncii, Violeta Alexandru, a mers 

personal in Germania pentru a solutiona problema. 

 

In acest context, Ministerul Afacerilor Externe (MAE) a transmis un comunicat, joi 

seara, in care anunta ca "toti cetatenii romani care si-au desfasurat activitatea la 

ferma din Bornheim au primit drepturile salariale care li se cuveneau". 

 

MAE mentioneaza ca, atat Ambasada Romaniei la Berlin, cat si Consulatul 

General al Romaniei la Bonn au efectuat demersuri pe langa autoritatile germane 

"pentru solutionarea cat mai rapida a situatiei cetatenilor romani". 

 

De asemenea, reprezentantii diplomatici arata ca au contactat Asociatia Fermierilor 

Germani pentru sprijin in vederea identificarii unor locuri de munca in cadrul altor 

ferme pentru persoanele care doresc continuarea activitatii in domeniul agricol, 

fiind identificate un numar de 120 locuri de munca pentru romanii care lucrau la 

acea ferma si care au ramas fara job. 

 

"Totodata, ca urmare a vizitei efectuate de un reprezentant al Consulatului General 

al Romaniei la Bonn la ferma in cauza la data de 20 mai, partile implicate au 

convenit intocmirea unei situatii cu cetatenii romani care doresc sa isi continue 

activitatea in domeniul agricol si sunt de acord sa fie relocati la alte ferme", arata 

sursa citata. 
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MAE mentioneaza ca, in prezent, la ferma din Bornheim se afla 42 de cetateni 

romani, dintre care 22 au solicitat sprijin in vederea repatrierii, 15 si-au manifestat 

dorinta de a ramane in Republica Federala Germania si de a isi continua activitatea 

la o alta intreprindere, iar alti cinci nu au comunicat o decizie cu privire la 

intentiile viitoare. 

 

"Consulatul General al Romaniei la Bonn intreprinde toate demersurile necesare 

pentru identificarea celei mai potrivite optiuni de repatriere a cetatenilor romani 

care au exprimat solicitari in acest sens", arata oficialii ministerului. 

 

In context, MAE precizeaza ca, in cursul zilei de joi, un grup de 11 cetateni romani 

care isi desfasurau activitatea la o alta ferma de pe teritoriul Republicii Federale 

Germania au parasit teritoriul acestui stat catre Romania, cu sprijinul Consulatului 

General al Romaniei la Bonn si a comunitatii romanesti din zona. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 ULTIMA ORĂ Guvernul a anunțat schema de credite garantate de stat 

pentru marile companii. Condițiile de acordare TAXE ȘI CONSULTANȚĂ  

Schema de stat pentru companiile mari, prin care, după modelul ”IMM Invest”, 

statul va garanta credite, cu subvenționarea dobânzii, va avea un plafon de 8 

miliarde lei, a anunțat joi ministrul Finanțelor, Florin Cîțu.  

Potrivit șefului Cancelariei prim-ministrului, Ionel Dancă, schema va fi derulată 

prin Eximbank 

 Vor putea beneficia de schemă companiile cu cifra de afaceri mai mare de 20 

milioane euro, iar statul va garanta până la 80% din credit, pe o perioadă de cel 

mult 6 ani, cu subvenționarea dobânzii până la maximum 50%.  

Guvernul aprobă, în ședința de joi, un memorandum în acest sens, iar ordonanța de 

urgență cu schema de stat, care va fi notificată Comisiei Europene, ar urma să fie 

adoptată săptămâna viitoare.  
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Premierul Orban anunțase anterior că, după modelul programului IMM Invest, prin 

care sunt acordate întreprinderilor mici și mijlocii garanții de stat pentru credite 

destinate investițiilor sau asigurării capitalului de lucru, Guvernul va asigura și 

marilor companii astfel de împrumuturi. 

 ”Așa cum pentru întreprinderile mici și mijlocii am stabilit un mod de susținere 

prin intermediul programului IMM Invest, și anume credite pentru capital de lucru 

și credite pentru investiții, garantate de stat și cu dobândă subvenționată, la fel 

pregătim măsuri și pentru companiile mari, de susținere, de garantare a creditelor 

pentru capitalul de lucru și eventual pentru diferite investiții”, a declarat premierul 

Orban, în urmă cu o lună.  

(Sursa: profit.ro) 

 

 Pentru administrația Gradea cheltuielile publice din starea de urgență sunt 

secret de serviciu! 

Șefa TVR inventează o violare de corespondență pentru a se sustrage de la 

respectarea legii informațiilor de interes public!  

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind a luat act de refuzul Societății 

Române de Televiziune - SRTV transmis ieri, 20.05.2020 de președintele director 

general Doina Gradea împreună cu șefa compartimentului juridic, referitor la 

cheltuielile efectuate din bani publici în timpul stării de urgență.  

În anii 80, TVR oferea publicului său, în fiecare duminică, o pastilă de umor 

savuros în rubrica intitulată sugestiv Cascadorii râsului. Iată că, după atâția ani, 

avem parte de umor involuntar, generat chiar de șefa instituției, care dovedește nu 

numai lipsă de bună credință, ci chiar lipsă de informare, ceea ce este mult mai 

grav pentru un manager de instituție de media. 

Dorind să afle cum au fost cheltuite în TVR fondurile publice în timpul crizei 

sanitare, Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind împreună cu filiala sa din 

SRTV - MediaSind TVR, în baza Legii 544 privind informațiile de interes public, 

au solicitat conducerii instituției să răspundă la câteva întrebări.  
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În loc să ofere informațiile cerute, Doina Gradea lansează acuzația ca i-a fost 

violată corespondența, motivând că întrebările formulate de MediaSind 

coincid cu cele ale Curții de Conturi!!! (atașat adresa SRTV) 

Faptul că organizația a ales să trimită aceleași întrebări și același model 

transmis de Curtea de Conturi tuturor instituțiilor publice, a fost motivat de 

intenția noastră de a obține exact aceleași informații pe care șefa TVR le-a 

oferit Curtii de Conturi. Această decizie a fost justificată pentru a nu exista, 

ulterior,  nicio neclaritate și nicio deosebire între răspunsul furnizat instituției de 

control și cel furnizat organizației noastre, așa cum, de altfel, s-a întâmplat în alte 

cazuri, după ce a fost necesară acționarea în justiție a SRTV.  

Aceasta nu înseamnă însă că cineva a violat corespondența dintre TVR și 

inspectorii Curții de Conturi. De altfel, asa cum este bine stiut de toată lumea, 

aceste chestionare transmise tuturor instituțiilor finanțate din fonduri publice 

nu sunt secrete, ale având caracter public și se pot găsi inclusiv pe internet. 

Mai mult, informațiile primite de Curtea de Conturi din partea instituțiilor 

respective trebuie transmise Parlamentului în termen de 60 zile de la data încetării 

stării de urgență, în conformitate cu prevederile art. 5 alin 3 din Hotărârea 

Parlamentului nr.4/2020! În concluzie, aceste informații sunt de interes public, 

iar Raportul prezentat Parlamentului este în scopul informării opiniei publice 

privind modul de gestionare a resurselor publice, a problemelor constatate și a 

măsurilor care se impun împotriva celor care au încălcat legea.  

Nu în ultimul rând, acuzația conducerii TVR că MediaSind se substituie activității 

Curtii de Conturi și că, astfel, face un abuz de drept, este la fel de ridicolă și 

hilară ca și cea cu violarea corespondenței dintre TVR si Curtea de Conturi. SRJ 

MediaSind nu se substituie Curtii de Conturi întrucât prin cererea depusă nu 

exercită un control financiar asupra activității SRTV, ci doar a cerut, în 

conformitate cu prevederile legii nr. 544/2001, să explice membrilor MediaSind 

TVR, angajați ai instituției, dar și opiniei publice pe ce a cheltuit banii publici în 

timpul stării de urgență, având în vedere desele sesizări primite din partea 

membrilor de sindicat privind lipsa materialelor de protecție. 
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Adevarul este, de fapt, altul. Este o expresie populară care ilustrează foarte bine 

atitudinea șefei TVR: a face pe niznaiu, a te preface ca nu întelegi.  Exact asta face 

Doina Gradea, se face ca nu înțelege cum au ajuns niște informații, publice de 

altfel, la îndemâna SRJ MediaSind, tocmai pentru a nu oferi răspunsuri la 

întrebările formulate de organizațiile noastre legate de cheltuirea banilor publici. 

Șefa TVR nu se opreste doar la acuzarea organizatiei noastre ca i-ar fi violat 

corespondența! Momentul său umoristic continuă, în mod demagogic, cu 

amenințări de plângeri penale la adresa MediaSind, pentru fapte care, asa cum 

foarte bine știe si ea, nu există. 

Este de neînteles pentru noi de ce Doina Gradea este, contrar art 16 din Constitutie, 

,,mai presus de lege”. Altfel nu putem să ne explicăm cum, în ciuda săvârșirii, în 

mod repetat, a numeroase abuzuri și ilegalități care afectează atât interesul public 

dar și situația salariaților, se află încă la conducerea celei mai mari instituții de 

presă a statului român. 

Având în vedere că nu este prima dată când administrația Gradea confundă 

instituția publică cu o societate privată, SRJ MediaSind solicită  conducerii TVR ca 

în termen de 5 zile calendaristice să pună la dispoziția opiniei publice răspunsurile 

privind cheltuirea banilor publici în timpul stării de urgență. În caz contrar SRJ 

MediaSind împreună cu filiala sa MediaSind TVR vor fi nevoiți, din nou, să 

acționeze în instanță și să sesizeze instituțiile competente pentru a cerceta acest 

nou abuz. Deja pe rolul parchetelor există mai multe sesizări pentru atragerea 

răspunderii penale a administrației Gradea privind cheltuirea discreționară a 

fondurilor publice (amănunte aici)). 

Cerem încă o dată Parlamentului României să instaureze de urgență un 

management profesionist la SRTV, care să asigure condiții normale de muncă 

pentru salariați și un climat de transparență și legalitate, pentru a servi cu bună 

credință interesul public! 

(Sursa: Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind)  

 

 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/mediasindtvrasolicitatdnaanchetareajafuluidescoperitdecurteadeconturiinteleviziuneapublica
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 FAIR-MediaSind susține revendicările angajaților din  Opera și 

Filarmonica Brașov! 

Federația FAIR-MediaSind, organizația reprezentativă la nivel de sector 

cultură și mass-media susține revendicările membrilor de sindicat de la 

Filarmonica Brașov și Opera Brașov care, de aproape două luni, se află în șomaj 

tehnic din cauza refuzului reprezentantilor Consiliului Local de a găsi soluții 

pentru susținerea acestor instituții aflate în subordinea sa. 

Sindicatul National din Cultură FAIR a inițiat deja procedurile legale pentru 

anularea în instanță a deciziilor abuzive de trimitere forțată a salariaților Operei 

Brașov în șomaj tehnic. Tensiunile din această instituție sunt cu atât mai mari cu 

cât plata salariilor are deja o întârziere de o săptămână! 

Din păcate, lipsa de respect a autorităților față de salariații din instituțiile de 

spectacole și concerte din Brașov este un demers în formă continuată, declarațiile 

primarului urbei din data de 17 februarie 2020 rămân un exemplu de dispreț la 

adresa culturii și artiștilor din Brașov.  

Totodată, Sindicatul Filarmonicii Brașov acuză conducerea instituției și  

Consiliul Local Brasov de lipsă de respect față de angajați, dar și față de identitatea 

și valorile culturale. Deși instrumentiștii Filarmonicii și-au continuat încă de la 

stabilirea măsurilor de carantină, menirea de ambasadori ai culturii, printr-o 

susținută activitate online, drepturile bănești pe care ar fi trebuit să le primească 

angajații au fost inexistente, la fel si comunicarea dintre angajați și manager: 

“Comunicarea intre manager si artistii Filarmonicii Brasov în aceste doua luni de 

carantina a fost inexistenta, in ciuda faptului ca muzicienii, prin intermediul 

sindicatelor, au inaintat directiunii numeroase sugestii pentru variante de reluare 

treptata a activitatii, in functie de noi reglementari ce ar putea urma si aratand  ca 

in alte institutii similare din tara, se reia deja treptat activitatea! Aceasta este bataia 

de joc ce se petrece la Filarmonica Brasov! Munca instrumentistilor nu este 

recunoscuta, iar muzicienii nu isi primesc drepturile banesti!” -   susțin 

reprezentanții Sindicatului Filarmonicii Brașov. 
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Federația Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind invită autoritățile la dialog 

și solicită Consiliului Local să soluționeze cererile angajaților acestor două 

instituții etalon ale culturii brasovene. FAIR-MediaSind solicită Ministerului 

Culturii să se implice cu măsuri unitare de susținere a activității angajaților din 

acest important domeniu. 

(Sursa: Federația Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind) 

 

 EUROSTAT. România este pe primul loc în UE după ponderea angajaților 

din sectorul de aprovizionare cu alimente 

Un număr de aproximativ 15,9 milioane de persoane cu vârsta de peste 15 ani erau 

angajate în anul 2019 în sectorul de aprovizionare cu alimente din Uniunea 

Europeană, echivalentul a 8% din totalul persoanelor angajate, România fiind 

statul membru cu cea mai mare pondere a angajaţilor, 23%, arată datele publicate 

vineri de Eurostat. 

România, pe primul loc în Europa după ponderea mare a angajaţilor din sectorul de 

aprovizionare cu alimente 

Alte state membre cu o pondere mare a angajaţilor din sectorul de aprovizionare cu 

alimente sunt Grecia, 18%, şi Polonia, 14%. La polul opus, ţările cu cea mai mică 

pondere a angajaţilor din sectorul de aprovizionare cu alimente sunt Luxemburg şi 

Suedia, ambele cu 3%, urmate de Danemarca, 4%. 

 

Datele Eurostat arată că patru regiuni din România au o pondere ridicată a 

angajaţilor din sectorul de aprovizionare cu alimente: Nord-Est (44% din totalul 

persoanelor angajate, cel mai ridicat procent înregistrat în UE), Sud-Vest Oltenia 

(34% ), Sud-Est (24%) şi Sud-Muntenia (23%). 
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La nivelul Uniunii Europene, aproape jumătate (46%) dintre persoanele angajate în 

sectorul de aprovizionare cu alimente lucrau în zootehnie şi culturi de câmp. Job-

urile în fabricarea de produse alimentare erau responsabile pentru 26% din locurile 

de muncă din sectorul aprovizionării cu alimente, urmate de locurile de muncă în 

vânzările cu amănuntul de alimente, băuturi şi ţigări în magazinele specializate 

(15%), vânzările angro de alimente, băuturi şi ţigări (8%), producţia de băuturi 

(3%), vânzările angro de materii prime şi animale vii (2%), pescuit şi acvacultură 

(1%). 

 

Eurostat subliniază că persoanele care sunt angajate în baruri şi restaurante nu sunt 

incluse în rândul angajaţilor din sectorul de aprovizionare cu alimente. 

 

Datele statistice mai arată că, la nivelul UE, majoritatea (59%) angajaţilor din 

sectorul de aprovizionare cu alimente sunt bărbaţi, Germania fiind singurul stat 

membru unde femeile sunt predominante (52% femei şi 48% bărbaţi). 

 

Distribuţia pe grupe de vârstă arată că peste o treime (38%) din angajaţii din 

sectorul de aprovizionare cu alimente din UE au vârsta cuprinsă între 35 şi 49 de 

ani, în timp ce persoanele cu vârsta de cel puţin 50 de ani au o pondere de 34% iar 

tinerii cu vârsta între 15 şi 34 de ani au o pondere de 28%. 

 

În marea majoritate (16 din 27) a statelor membre UE, persoanele cu vârsta 

cuprinsă între 35 şi 49 de ani aveau cea mai mare pondere în rândul angajaţilor din 

sectorul de aprovizionare cu alimente, pe primele locuri fiind Bulgaria, Cehia, 

Spania şi Ungaria, toate cu peste 43%. 

 

În doar cinci state membre (Cipru, Danemarca, Malta, Olanda şi Suedia), tinerii cu 

vârsta între 15 şi 34 de ani au cea mai mare pondere în rândul angajaţilor din 

sectorul de aprovizionare cu alimente. În schimb, în şase state membre UE 

(Germania, Finlanda, Lituania, Letonia, Portugalia şi Slovenia), persoanele cu 

vârsta de cel puţin 50 de ani au cea mai mare pondere în rândul angajaţilor în 

sectorul de aprovizionare cu alimente. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Înregistrare prin sistem video în SPV și plata cu cardul pentru 30 de 

impozite și contribuții. Care sunt procedurile (FOTO) 

Persoanele înregistrate în Spațiul Privat Virtual vor putea face plata obligațiilor 

fiscale la buget direct cu cardul bancar prin interconectarea cu ghiseul.ro, soluție 

care va permite achitarea a peste 30 de impozite și contribuții, se arată într-un 

comunicat de presă al Ministerului Finanțelor Publice (MFP). Totodată, Ministerul 

Finanțelor Publice implementează înrolarea în SPV cu ajutorul identificării în 

sistem video a persoanelor sau reprezentanților unor companii sau entităţi fără 

personalitate juridică. 

Care e procedura de plată, conform MFP 

În spațiul virtual, la accesarea serviciului “Plata obligațiilor fiscale”, se va afișa 

pagina de pornire, în care trebuie ales CNP-ul pentru care se dorește plata. În cazul 

persoanelor care se autentifică în SPV cu NPOTP (nume, parola si OTP), în listă 

apare doar CNP-ul titularului de cont. 

La apăsarea butonului „Afișare obligații restante”, se afișează lista obligațiilor ce 

pot fi plătite prin platforma ghiseul.ro, și care cuprinde peste 30 de poziții, de la 

impozitul pe venituri, la contribuții, accize colectate și până la plata unor penalități. 

 

La apăsarea butonului „Plătește”, utilizatorul va fi direcționat către serviciul de 

plată online al platformei ghiseul.ro, unde are de bifat căsuța „Aprob plata și sunt 

de acord cu termenii și condițiile de utilizare” și butonul „PLATESTE”. Din 

această pagină nu mai există posibilitatea întoarcerii la serviciul disponibil în SPV. 

Cum se face înregistrarea online în SPV 

În același timp, populația va avea opțiunea să se înregistreze online în SPV printr-o 

verificare video în baza documentelor transmise și/sau informaţiilor comunicate pe 

baza acordului privind prelucrarea datelor cu caracter personal. 

 

 

 

https://www.ghiseul.ro/ghiseul/public


CNSLR Fratia | Revista Presei 22 mai 2020 15 

 

"Dacă informaţiile referitoare la datele de identificare ale persoanei juridice, ale 

entităţii fără personalitate juridică sau ale persoanei fizice sunt validate, dar 

informaţiile referitoare la calitatea de reprezentant sau calitatea de împuternicit nu 

se pot verifica ori informaţiile furnizate sunt insuficiente sau din verificarea 

documentelor justificative prezentate opțional rezultă că acestea conțin date 

incomplete sau incorecte, se notifică solicitantul la adresa personală de e-mail, în 

termen de 5 zile de la înregistrare, cu privire la completarea informațiilor sau cu 

privire la faptul că aprobarea cererii de înregistrare se face la ghişeu ori prin 

identificare vizuală online", spune MFP. 

În cazul în care aprobarea cererii de înregistrare se face prin identificarea vizuală 

online, organul fiscal inițiază procesul de recunoaștere prin sistem video cu 

persoana care a desemnat sau împuternicit solicitantul, în scopul confirmării 

calității atribuite acestuia. 

În acest sens, organul fiscal notifică atât solicitantul, cât și entitatea care l-a 

desemnat/împuternicit la adresele de e-mail, completate în cererea de înregistrate, 

în termen de 5 zile de la înregistrare. 

 

După aprobarea cererii de înregistrare prin identificare vizuală online, 

reprezentantul legal/reprezentantul desemnat/împuternicitul utilizează sistemul 

video oferit pe platforma informatică dedicată. În această situație, persoana fizică 

trebuie să se programeze online, prin intermediul aplicației disponibile pe site-ul 

ANAF selectând data și ora la care este disponibilă pentru a fi inițiată procedura de 

identificare vizuală online. 

 

În cazul în care identificarea vizuală online s-a realizat cu succes, se procedează la 

aprobarea cererii și se transmite un mesaj contribuabilului pe adresa personală de 

e-mail. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 București: Astăzi începe înscrierea voluntarilor pentru testarea cu teste 

PCR 

Primăria Capitalei anunță că lansează astăzi, la ora 13:00, platforma online 

www.testampentrubucuresti.assmb.ro, unde se pot înscrie voluntar 11.000 de 

bucureșteni pentru a fi testați gratuit pentru noul coronavirus. 

Platforma este parte a proiectului "Testăm pentru București" - prima inițiativă a 

unei autorități locale din România care asigură testarea cu aparate Real Time PCR 

pe scară largă a persoanelor asimptomatice. 

„Am propus în luna mai acest proiect prin care 11.000 de bucureșteni pot beneficia 

gratuit de testare pentru depistarea infectării cu noul coronavirus. Capitala se 

înscrie, astfel, în rândul marilor metropole europene, care aplică deja principiul 

testării extinse, promovat și de Organizația Mondială a Sănătății. Vor fi utilizate 

teste de tip antigen standard RT-PCR, cele mai utilizate la ora actuală pe plan 

mondial pentru diagnosticarea infecției cu SARS-CoV-2. Săptămâna viitoare vom 

începe și celălalt proiect de testare anunțat, proiectul care vizeaza realizarea 

testelor de anticorpi pentru 10.500 de bucureșteni, care va indica felul în care a 

circulat virusul în Capitală", arată primarul Gabriela Firea. 

Testarea se va realiza gratuit, iar Primăria Capitalei, prin ASSMB, va deconta 

pentru fiecare persoană testată suma de 200 de lei direct către laboratoarele de stat 

și private afiliate proiectului. 

Testarea moleculară se face cu aparate Real Time PCR, pe baza probelor luate prin 

exudat nazo-faringian. 

Pe platforma online se pot înscrie bucureștenii asimptomatici și care doresc să 

participe la proiect pe bază de voluntariat. 

Aceștia vor completa o declarație ce cuprinde criterii de eligibilitate și date 

personale (nume, prenume, CNP, serie și număr C.I., vârstă, sex, adresă de 

domiciliu, număr de telefon, adresă de e-mail, în cazul minorilor sunt necesare 

datele din certificatul de naștere). După finalizarea acestei prime etape și 

acceptarea intrării în program, urmează completarea cererii de înscriere și 

consimțământul pentru participare. 
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Fiecare participant înscris primește un număr de înregistrare și un e-mail de 

confirmare, urmând să fie contactat pentru programare și testarea propriu-zisă. 

Un call-center dedicat va ține legătura cu bucureștenii înscriși în program și le va 

comunica data și ora la care vor trebui să se prezinte la unitatea medicală afiliată 

pentru testare. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Guvernul vrea să dea pachete cu alimente și produse de igienă familiilor 

defavorizate  

Luna viitoare începe distribuirea pachetelor cu ajutoare către familiile sărace, în 

contextul pandemiei. 

Ministrul Fondurilor Europene Marcel Boloș spune că cei defavorizați vor primi 

atât produse de igienă, cât și alimente. 

Un proiect de ordonanță de urgență, pe care Guvernul urmează să îl adopte, va 

sprijini și industria alimentară, care va contribui cu făină și mălai la aceste pachete 

cu ajutoare. 

“1,8 milioane de beneficiari așteaptă această măsură. Venim cu un proiect de OUG 

care reglementează sistemul de distribuție a acestor pachete alimentare. Pe lângă 

aceasta, avem și trusele de igienă corporală ce vor ajunge la presoanele care se află 

în risc de sărăcie. 

(Sursa: europafm.ro) 

 

 „Creierul” operațiunilor care coordonează intervențiile în caz de dezastre, 

echipat cu aparatură de ultimă generație în valoare de peste 500.000 de lei 

provenind din donații 

O serie de echipamente de ultimă generație în valoare de peste 500.000 de lei 

provenind din donații realizate prin platforma Donează pentru linia întâi au ajuns la 

Centrul Național de Coordonare și Conducere a Intervenției (CNCCI), „creierul” 

operațiunilor de intervenție de la începutul crizei medicale generate de COVID-19. 
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Donația constă în PC-uri, video proiectoare, laptopuri, imprimante, monitoare, 

instalație de sonorizare, televizoare, echipamente periferice pentru întreg 

personalul implicat în gestionarea și coordonarea situațiilor de urgență, și este 

menită să ajute la îmbunătățirea timpului de reacție și analiză, salvând astfel vieți. 

 

“Echipamentele primite în urma donațiilor efectuate prin platforma Donează pentru 

linia întâi ne vor ajuta să fim mai agili și mai eficienți în cazul situațiilor de urgență 

și să luăm astfel decizii mai rapide în lupta pentru viață. Noile dotări ne vor 

permite nu doar să acționăm rapid în situația curentă, ci și în coordonarea eficientă 

a activităților de prevenție. Platforma Donează pentru linia întâi este un exemplu 

de mobilizare și de implicare socială, le mulțumim inițiatorilor, care au fost alături 

de noi pe tot parcursul acestor zile deosebit de grele și tuturor celor peste 60.000 de 

oameni care au donat până acum pentru linia întâi”, a spus Raed Arafat, Secretar 

de Stat, Șef al Departamentului pentru Situații de Urgență (DSU), Ministerul 

Afacerilor Interne. 

 

“Perioada pe care o traversăm ne arată, mai mult ca oricând, că avem nevoie de 

digitalizare și de infrastructură solidă în domeniile cheie care țin de sănătate și de 

siguranța oamenilor, în situații limită. Pentru ca echipele din teren să răspundă cu 

rapiditate în cazul unor urgențe, este nevoie de tehnologie si de sisteme 

performante. Prin donația realizată prin platforma Donează pentru linia întâi ne 

dorim să contribuim la îmbunătățirea acestei performanțe. Astfel, venim în 

sprijinul celor care au nevoie în perioada pe care încă o traversăm și ajutăm la 

prevenirea altor situații de urgență, în viitor”, a spus Iulian Stanciu, CEO eMAG. 

 

“Ca fondatori ai platformei Donează pentru linia întâi avem convingerea că 

acum, mai mult ca oricând, este important să fim uniți și să susținem infrastructura 

pentru a putea reporni economia mai repede, pe niște baze solide, care să ne dea 

încredere că orice s-ar întâmpla în viitor, suntem protejați. Este important să fim 

solidari și responsabili în continuare, tocmai pentru a ieși cât mai bine din această 

criză prin care trece întreaga lume”, a spus Omer Tetik, CEO Banca Transilvania. 
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’’Ultimele luni ne-au arătat cât de importantă este o reacție rapidă și coordonată 

într-o situație care poate pune vieți în pericol. Fără discuție că o tehnologizare mai 

mare a infrastructurii statului în domeniul sănătății și nu numai poate contribui 

inclusiv la salvarea de vieți omenești și le mulțimim tuturor celor care ni s-au 

alăturat prin platforma Donează pentru linia întâi și care au înțeles că împreună 

putem aduce schimbări rapide în bine’’, a declarat Florin Talpeș, CEO Bitdefender. 

 

„Acum, mai mult ca oricând, avem nevoie de optimism și încredere și nu putem să 

le avem fără a avea convingerea că sănătatea noastră este în siguranță. Am 

paticipat de la început ca fondatori ai platformei Donează pentru linia întâi știind 

că donațiile noastre vor ajunge exact acolo unde sunt necesare. Sunt convinsă că 

am reușit să ajungem la cei care au cu adevărat nevoie și nu la cei care doar declară 

că au nevoie”, a spus Diana Șucu, Președinte Fundația Mobexpert. 

Înființat în 2008, Centrul coordonează acțiunile de intervenție asociate situațiilor 

de urgență produse sau care au efect pe teritoriul României: pandemii, incendii, 

accidente nucleare și/sau urgențe radiologice, accidente chimice, epidemii, 

cutremure sau alunecări de teren etc. 

 

De la începutul crizei provocate de virusul SARS-COV-2, CNCCI coordonează 

toate centrele județene aflate în coordonarea prefecților și a inspectoratelor pentru 

situații de urgență. Personalul acestuia reprezintă toate ministerele și instituțiile 

implicate și se află la dispoziția MAI pentru toate operațiunile de coordonare în 

această situație, în colaborare cu toate celelalte ministere, în special cu Ministerul 

Sănătății. 

 

Centrul poate fi numit creierul operațiunilor de planificare și de organizare a 

intervențiilor care presupun implicarea autorităților administrației publice, 

instituțiilor locale și centrale din sistemul de apărare și siguranță națională menite 

să gestioneze eficient situațiile care pot pune în pericol viața oamenilor. 

 

Deciziile de nivel strategic sunt stabilite în urma întâlnirilor de lucru găzduite în 

acest sediu și reunesc toți factorii abilitați în gestionarea tipurilor de risc complexe. 
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Donează pentru linia întâi este un proiect inițiat de Banca Transilvania, 

Mobexpert, Bitdefender și eMAG, prin care s-au strâns până acum donații de peste 

11,8 milioane de lei de la companii și persoane fizice. 

 

Din fondurile strânse pe platformă, sunt achiziționate materialele și aparatura 

necesară în spitale, dar și pentru medicii de familie, polițiștii, jandarmii și militarii 

aflați în linia întâi, pe baza necesarului furnizat de către DSU, în coordonare cu 

Ministerul Sănătății. Materialele sunt ulterior distribuite acolo unde este cea mai 

mare nevoie prin intermediul Inspectoratului General pentru Situații de Urgență 

(IGSU). 

 

Peste 5 milioane de măști de protecție cu trei pliuri către medici, polițiști, jandarmi 

și militari au fost direcționate până acum prin program. De asemenea, 350.000 de 

măști N95 (FFP2), cu grad ridicat de protecție au fost donate medicilor din spitale. 

 

Totodată, două ventilatoare de înaltă performanță Mindray SV600 achiziționate 

prin intermediul platformei Donează pentru linia întâi au ajuns la Spitalul 

Județean Suceava și la Spitalul Clinic Victor Babeș din București, sub coordonarea 

Departamentului pentru Situații de Urgență. 

 

Inițiativa a adunat în jurul ei peste 60.000 de oameni care s-au implicat cu donații 

și peste 4.000 de companii. Mastercard și Baupartner Group se numără printre 

companiile care s- au alăturat recent eforturilor de combatere a pandemiei COVID-

19 prin platforma Donează pentru linia întâi, cu donații de 500.000 de lei fiecare. 

În continuare este nevoie de donații pentru a-i proteja pe cei din linia întâi care au 

grijă de noi. Toți cei care doresc sa contribuie, persoane fizice sau companii, o pot 

face donând online pe www.eMAG.ro/doneaza, unde poate fi urmărită situația în 

timp real a donațiilor și statisticile. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

https://www.emag.ro/doneaza
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 Insula Belina revine în administrarea statului / Orban: Preluarea se va face 

fără contractele cu Teldrum 

Insula Belina şi Braţul Pavel vor reveni în administrarea statului, a anunțat 

premierul Ludovic Orban la începutul ședinței de Guvern de joi. ”Oh, Belina! Am 

o veste bună să vă dau: după o lungă perioadă în care Insula Belina şi braţul Pavel 

au rătăcit prin mâinile prietenilor din Teleorman ai PSD şi ai lui Dragnea, azi 

Insula Belina va reveni în administrarea statului", a spus Orban. 

Acesta a precizat că procesul verbal de preluare a Insulei Belina şi Brațului Pavel 

va fi semnat de către Apele Române. Potrivit premierului, preluarea se va face fără 

contractele pe care le încheiase Consiliul Judeţean cu Tel Drum. "Preluarea va fi 

curată”, a adăugat Orban. 

 

Acesta a mai spus că trebuie văzut ce s-a construit ilegal pe insulă, iar Ministerul 

Mediului să stabilească, prin Hotărâre de Guvern, modul de administrare. 

 

”Aşteptăm Hotărârea de Guvern cu celeritate, să încheiem acest episod trist în care 

baronii roşii au încercat să transforme în moşie proprie proprietăţi ale statului 

român", a mai spus Orban. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 În 2020, peste 8 milioane de plicuri verzi vor ajunge la participanții care 

contribuie la fondurile de pensii private 

Economisești la un fond de pensii private? În premieră, în acest an, primești 

scrisoarea anuală de informare despre valoarea contului tău de pensie privată în 

2019, într-un plic verde. 

 

În această perioadă, cei peste 8 milioane de participanți care economisesc prin 

fondurile de pensii private - Pilonul II, pensia privată obligatorie, și Pilonul III, 

pensia privată facultativă, vor primi scrisoarea anuală de informare într-un plic 

verde, pentru a o identifica mai ușor în cutia poștală.  
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Conform legislației în vigoare, toți administratorii fondurilor de pensii private 

trimit în fiecare an, până la data de 15 mai, scrisoarea anuală de informare tuturor 

participanților, la ultima adresă poștală comunicată administratorului. 

 

În „plicul verde” pot fi găsite informații despre valoarea conturilor de pensie 

privată în 2019 (Pilonul II și Pilonul III), numărul de unități de fond și valoarea 

acestora până la finalul anului anterior. 

 

Fiecare administrator trimite scrisoarea anuală de informare la ultima adresă 

poștală comunicată de participant. În cazul în care aceasta nu mai este de 

actualitate, participantul trebuie să informeze administratorul cu privire la noua 

adresă. În situația în care plicul verde nu ajunge la participant, acesta poate solicita 

administratorului transmiterea lui. 

 

Participanții care economisesc prin Pilonul II și Pilonul III pot verifica aici la ce 

fonduri de pensii private contribuie. 

 

Cum se economisește pe termen lung, prin intermediul pensiilor private 

 

România a introdus fondurile de pensii private în 2007, la recomandarea și sub 

supravegherea Băncii Mondiale și a Uniunii Europene, sub forma celor doi piloni 

suplimentari sistemului public de pensii - pensia Pilon II, respectiv pensia Pilon III. 

 

Pilonul II înseamnă că o parte din contribuția de asigurări sociale (CAS) plătită de 

toți participanții către bugetul public este direcționată către fondurile private de 

pensii, bazate pe acumulare și investirea continuă a acestor sume. În prezent, un 

procent de 3,75% din cota de 25% de CAS este virată în conturile a peste 7,2 

miliarde de români, la Pilonul II, valoarea activelor cumulate fiind de 62 miliarde 

de lei la finalul anului 2019. 

 

Anul trecut, Pilonul II a avut cel mai bun randament din ultimii 9 ani, participanții 

fiind mai bogați cu 2.6 miliarde de euro datorită acestor fonduri de pensii. 

 

 

https://apapr.ro/pensii-private/verifica-pensia/
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Pilonul III funcționează similar, cu o singură diferență majoră: contribuțiile sunt 

plătite în mod voluntar de către salariați și/sau angajatori. În plus, contribuția la 

fondurile de pensii facultative beneficiază de o deductibilitate fiscală în limita a 

câte 400 EUR/an, la angajat și, respectiv, angajator, pentru încurajarea 

economisirii private. 

 

În prezent, peste 500.000 de români contribuie la acest tip de pensie, care se va 

adăuga celei obținute de la stat (Pilonul I) și celei de la fondurile de pensii private 

obligatorii (Pilonul II). 

 

Ambele tipuri de pensie - Pilonul II și Pilonul III sunt produse de economisire pe 

termen lung, al căror randament este necesar să fie analizat pe o perioadă lungă de 

timp. Astfel, dacă o persoană economisește prin aceste două produse, la vârsta 

pensionării poate avea surse suplimentare de venit. 

 

Despre siguranța sistemului de pensii private 

 

Sistemul de pensii private este foarte strict reglementat și supravegheat, existând 

numeroase garanții și mecanisme de siguranță. Participanții au drept de proprietate 

asupra banilor din conturile personale deschise la fondurile de pensii, iar în cazul 

decesului, suma acumulată poate fi lăsată moștenitorilor legali. 

 

ASF (Autoritatea de Supraveghere Financiară) supraveghează și controlează 

permanent activitatea administratorilor de pensii private, pentru ca acest sistem să 

funcționeze transparent și în siguranță. De altfel, scrisoarea de informare anuală 

despre valoarea contului de pensie privată care va ajunge în cutia poștală într-un 

plic verde, în această perioadă, este parte din procesul transparent de informare a 

tuturor participanților despre economiile lor pentru pensie. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Tătaru: 2,3 milioane de persoane defavorizate vor primi gratuit câte 50 de 

măști 

Ministrul Sănătății, Nelu Tătaru, a spus că a fost aprobată OUG prin care fiecare 

persoană defavorizată va primi câte 50 de măști, în total urmând să fie 

achiziționate materiale de protecție pentru 2,3 milioane de oameni, urmând să se 

plătească 230 de milioane de lei de la bugetul de stat. 

„În urma modificării în Parlament a Hotărârii de Guvern privind starea de alertă, 

am adoptat azi (joi – n.red.) o OUG privind acordarea de către Ministerul Sănătății, 

prin direcțiile de sănătate publică, autorităților locale necesarul de măști de 

protecție pentru familiile și pentru persoanele defavorizate. S-au aprobat măști de 

protecție pentru 2,3 milioane de persoane din categoriile defavorizate”, a spus 

Nelu Tătaru, după ședința de Guvern de joi seara. 

Ministrul Sănătății a explicat care sunt categoriile defavorizate. Este vorba despre 

persoane ce provin din familii beneficiare ale ajutorului social acordat în baza 

Legii 416/2001, privind venitul minim garantat, persoane din familiile beneficiare 

de alocații pentru susținerea familiei, acordate în baza Legii 277/2010, pensionarii 

sistemului public de pensii ale căror drepturi sunt de până la 704 lei, inclusiv 

reprezentând nivelul indemnizației sociale pentru pensionari, prevăzută de OUG 

6/2009, persoanele încadrate în grad de handicap, care realizează venituri exclusiv 

din prestațiile sociale prevăzute de articolul 42 și articolul 58 din Legea 448/2006. 

„Se acordă un număr de 50 de măști de protecție pentru fiecare persoană din 

categoriile precizate, aferente unei perioade de două luni”, a adăugat demnitarul. 

Nelu Tătaru a precizat că este necesară suplimentarea cu 230 de milioane de lei a 

bugetului Ministerului Sănătății pentru achiziția acestor măști. 

„În trei zile de la aprobarea acestei ordonanțe, autoritățile publice trebuie să trimită 

către direcțiile de sănătate publică lista cu aceste persoane, iar odată achiziționate, 

direcțiile de sănătate publică, în trei zile, vor trebui să vireze către autoritățile 

locale aceste măști”, a mai spus Nelu Tătaru. 
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Odată cu instituirea stării de alertă, purtarea măștii este obligatorie în spațiile 

închise. 

(Sursa: europafm.ro) 

 

 MAE anunță că procedura de tranzit pe teritoriul Bulgariei a fost 

simplificată. Noua reglementare elimină obligativitatea informării misiunilor 

diplomatice. Cetățenii vor avea nevoie de declarație pe proprie răspundere. 

acum 4 ore 

Ministrul Afacerilor Externe Bogdan Aurescu a avut joi (21 mai), o convorbire 

telefonică cu Ekaterina Zaharieva, viceprim-ministru și ministru al afacerilor 

externe al Republicii Bulgaria. Șeful diplomației române a abordat tema procedurii 

aplicate pentru tranzitarea teritoriului Bulgariei de către cetățenii români și a 

adresat rugămintea ca autoritățile bulgare să asigure fluidizarea traficului, prin 

reducerea timpului de așteptare în punctele de control pentru trecerea frontierei, 

potrivit unui comunicat de presă transmis de instituție. 

În seara zilei de 21 mai 2020, autoritățile bulgare au adoptat o nouă 

reglementare, printr-un Ordin al Ministrului Sănătății al Republicii Bulgaria, prin 

care este eliminată cerința aplicabilă anterior, prin care persoanele care doreau 

să tranziteze teritoriul Republicii Bulgaria puteau să o facă doar în urma 

transmiterii de către misiunile diplomatice sau consulare ale statului de cetățenie a 

unei notificări către Ministerul bulgar al Afacerilor Externe care să se ateste scopul 

exclusiv de tranzitare. 

„Procedura aplicată până acum provoca uneori întârzieri mari în tranzitarea 

Republicii Bulgaria de către cetățenii români. Noul Ordin prevede că persoanele 

aflate în tranzit urmează a-și asuma, printr-o declarație pe proprie răspundere, că 

tranzitul are ca scop exclusiv tranzitarea teritoriului bulgar și că se garantează 

părăsirea neîntârziată a teritoriului Republicii Bulgaria. Noua reglementare va fi 

aplicabilă din data de 22 mai 2020”, arată MAE în comunicatul citat. 
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Ministrul Bogdan Aurescu transmite mulțumiri deosebite omologului său bulgar 

pentru promptitudinea și disponibilitatea manifestate față de solicitarea părții 

române. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Șeful Poliției de Frontieră demisionează după haosul de la Vama Nădlac, 

unde mii de oameni au stat ore în șir la cozi ca să intre în țară / Cine este 

succesorul său 

Șeful Poliției Române de Frontieră, chestorul general de poliție Ioan Buda, a 

demisionat din funcție, "din motive personale". De asemenea, Ioan Buda, care are 

56 de ani, a cerut să se pensioneze. Demisia are loc pe fondul haosului de la Vama 

Nădlac, unde mii de oameni au stat ore în șir la cozi, iar în weekend au declanșat o 

adevărată revoltă la punctul de trecere a frontierei - au scandat, au huiduit și chiar 

s-au îmbrâncit cu jandarmii. 

 

Poliția de Frontieră a anunțat joi, printr-un comunicat de presă, că în cursul acestei 

zile Ioan Buda a demisionat din funcția de inspector general al Poliției de Frontieră 

Române, "din motive personale". 

"La final de mandat, chestorul general de poliție Ioan Buda transmite polițiștilor de 

frontieră întreaga sa apreciere pentru efortul depus și pentru profesionalismul de 

care au dat dovadă constant. De asemenea, chestorul general de poliție Ioan Buda 

mulțumește pentru implicare și pentru sprijin tuturor colaboratorilor instituționali, 

celor din rândul societății civile, dar și organizațiilor profesionale și sindicale ale 

polițiștilor. În conformitate cu prevederile legale în vigoare, raportul a fost înaintat, 

pentru aprobare, ministrului afacerilor interne", a transmis Poliția de Frontieră. 

Demisia lui Ioan Buda are loc pe fondul scandalului de la frontiera cu Ungaria, 

unde din 15 mai, de la ridicarea stării de urgență, au fost zilnic cozi kilometrice, 

mii de oameni așteptând ore în șir pentru a putea intra în țară. 
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Chestorul principal de poliţie Liviu Bute va ocupa funcţia de şef al Inspectoratului 

General al Poliţiei de Frontieră, după demisia lui Ioan Buda. 

 

"Atribuţiile funcţiei de inspector general vor fi preluate de chestorul principal de 

poliţie Liviu Bute, adjunct al inspectorului general al Inspectoratului General al 

Poliţiei de Frontieră din cadrul Ministerului Afacerilor Interne", a anunțat 

Ministerul Afacerilor Interne (MAI). 

De asemenea, MAI precizează că Ioan Buda a cerut să se pensioneze, iar 

ministrul Marcel Vela a aprobat solicitarea acestuia de demarare a formalităților 

pentru încetarea raporturilor de serviciu prin pensionare, începând cu 1 iunie. Ioan 

Buda are 56 de ani. 

Cine este Ioan Buda 

Ioan Buda a condus Poliția de Frontieră în perioada 2010-2015, apoi a fost secretar 

de stat în Ministerul de Interne, pentru aproximativ un an. La sfârșitul lui 2016, el a 

revenit la conducerea Poliției de Frontieră. În iunie 2018, a fost numit de Carmen 

Dan, ministrul de Interne la acea vreme, la conducerea Poliției Române. 

În august 2019, Buda a fost demis de la conducerea Poliției Române, în 

contextul crimelor de la Caracal. De la acea dată, el a revenit la conducerea 

Poliției de Frontieră. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Memorandum privind recunoaşterea diplomelor emise de instituţii de 

învăţământ superior din România şi China, aprobat de Guvern 

Guvernul a aprobat un memorandum între Ministerul Educaţiei şi Cercetării din 

România şi Ministerul Educaţiei din Republica Populară Chineză privind 

recunoaşterea reciprocă a diplomelor şi certificatelor din învăţământul superior. 
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Potrivit unui comunicat transmis vineri AGERPRES de MEC, scopul 

memorandumului este acela de a facilita recunoaşterea reciprocă a diplomelor, 

certificatelor şi perioadelor de studii din învăţământul superior, în vederea 

continuării studiilor în instituţiile de învăţământ superior de pe teritoriul României 

şi al Chinei. 

 

Astfel, se vor recunoaşte diplomele emise de instituţii de învăţământ superior - 

universităţi, academii de studii, institute de cercetare, şcoli de studii superioare - 

acreditate conform legislaţiei din România şi diplomele şi certificatele emise de 

instituţii de învăţământ superior şi institute de cercetare din Republica Populară 

Chineză. 

 

România va recunoaşte următoarele certificate şi diplome din învăţământul 

superior din China: certificatul de absolvire a cursului special de educaţie 

(Zhuanke), certificatul de absolvire a cursului general de educaţie şi/ sau diplomă 

de licenţă, certificatul de absolvire - nivel Master, certificatul de absolvire - nivel 

Doctorat. 

 

Republica Populară Chineză va recunoaşte următoarele diplome din învăţământul 

superior din România: pentru ciclul I de studii universitare - diploma de licenţă, 

diploma de inginer, diploma de urbanist, diploma de licenţă şi master, diploma de 

arhitect; pentru ciclul II de studii universitare - diploma de master; pentru ciclul III 

de studii universitare - diploma de doctor. 

 

"Pentru a fi recunoscute diplomele şi certificatele obţinute în România, acestea 

trebuie să fie însoţite de o dovadă a autenticităţii, eliberată de instituţiile de 

învăţământ superior, în timp ce diplomele şi certificatele eliberate de instituţiile de 

învăţământ superior sau institut de cercetare din China trebuie să fie însoţite de o 

dovadă a verificării, emisă de autorităţile centrale competente", afirmă sursa citată. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Petrolul, la maximul ultimelor 2 luni și jumătate  

Cotațiile petrolului au urcat joi la maximul ultimelor aproximativ 2 luni și 

jumătate, susținute de reducerea producției și speranțele legate de o revenire a 

cererii.  

De la începutul lunii mai, OPEC și aliații săi (OPEC+) au redus exporturile de 

petrol cu circa 6 milioane de barili pe zi, potrivit Reuters.  

Totodată, stocurile americane de petrol s-au redus, săptămâna trecută, cu 5 

milioane de barili, al doilea declin săptămânal consecutiv. În plus, pe măsură ce 

restricțiile legate de pandemie sunt ridicate, cererea de combustibil înregistrează o 

revenire.  

"Având în vedere dimensiunea tăierilor de producție la acest moment și 

îmbunătățirea perspectivelor economice, nu există motive pentru care petrolul să 

nu continue creșterea", a afirmat Craig Erlam, analist senior la firma brokeraj 

Oanda, citat de MarketWatch.  

Contractele futures pentru petrolul Brent, cu livrare în iulie, cresc astăzi cu 2,7%, 

la 36,7 dolari/baril. Ieri, prețul petrolului Brent a crescut cu peste 3%.  

În SUA, West Texas Intermediate (WTI) este în urcare cu 3,4%, la 34,3 

dolari/baril. Aceasta este a șasea ședință de creșteri consecutive pentru referința 

americană.  

Revenirea actuală are loc în contextul în care, în luna aprilie, cotațiile au atins 

minimul ultimelor două decenii, pe fondul pandemiei de coronavirus și al unor 

tensiuni între Arabia Saudită și Rusia. 

 
(Sursa: profit.ro) 
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 Reuniune de urgență a NATO, vineri, după decizia SUA de a se retrage din 

tratatul internaţional „Cer Deschis” 

Ambasadorii ţărilor membre NATO au fost convocaţi, vineri, pentru o reuniune de 

urgenţă, după anunţarea retragerii SUA din tratatul internaţional „Cer Deschis”, 

din cauza încălcării acestuia de către Rusia, a anunţat joi o sursă diplomatică, 

potrivit AFP. 

„Reuniunea a fost convocată pentru vineri după-amiază”, pentru a analiza 

consecinţele deciziei anunţate de preşedintele american Donald Trump. Retragerea 

Statelor Unite din tratat ar urma să fie „efectivă în şase luni”, a precizat sursa 

citată. 

Tratatul „Cer Deschis” (Open Skies Treaty) - la care au aderat 35 de ţări, printre 

care şi România - permite survolul teritoriilor respective de către aeronave de 

observaţie neînarmate, notează Agerpres. 

La rândul său, Rusia a denunţat joi „lovitura” dată securităţii europene, după ce 

Statele Unite au anunţat că se retrag din tratat. 

Administraţia Donald Trump a înştiinţat partenerii internaţionali că 

intenţionează retragerea din tratatul „Cer Deschis”, deoarece Rusia ar încălca 

acordul şi pentru că imaginile colectate prin zborurile permise pe bază de 

reciprocitate pot fi obţinute mai rapid şi prin costuri mai mici prin sateliţi. 

Retragerea SUA din acest tratat riscă să amplifice tensiunile cu Rusia şi să 

provoace nemulţumirea aliaţilor europeni şi a unor membri ai Congresului 

american. 

Fostul preşedinte american Dwight Eisenhower a propus în anul 1955 ca Statele 

Unite şi URSS să efectueze zboruri de recunoaştere pe bază de reciprocitate, dar 

ideea a fost respinsă de Moscova. Fostul preşedinte George H.W. Bush a reluat 

ideea în mai 1989, iar Tratatul a intrat în vigoare în ianuarie 2002. În prezent, 35 de 

naţiuni participă la acest tratat. 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24010454-rusia-retragerea-sua-din-tratatul-international-cer-deschis-lovitura-pentru-securitatea-europeana.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24010281-statele-unite-anuntat-retragerea-din-tratatul-care-permite-curse-aeriene-supraveghere.htm
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În afară de SUA şi Rusia, la tratat participă Belarus, Belgia, Bosnia-Herţegovina, 

Bulgaria, Canada, Croaţia, Cehia, Danemarca, Estonia, Finlanda, Franţa, Georgia, 

Germania, Grecia, Islanda, Italia, Kazahstan, Letonia, Lituania, Luxemburg, Marea 

Britanie, Olanda, Norvegia, Polonia, Portugalia, România, Slovacia, Slovenia, 

Spania, Suedia, Turcia, Ucraina şi Ungaria. Kîrgîzstanul a semnat tratatul, dar nu l-

a ratificat. 

Până în prezent, în virtutea tratatului au fost efectuate peste 1.500 de zboruri de 

recunoaştere, în scopul creşterii încrederii pe plan internaţional prin intensificarea 

transparenţei asupra activităţilor militare, potrivit Mediafax. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 


